

No. 881. CONVENTION (No. 87) CONCERNING FREEDOM OF ASSOCIATION AND PROTECTION OF THE RIGHT TO ORGANISE. ADOPTED BY THE GENERAL CONFERENCE OF THE INTERNATIONAL LABOUR ORGANISATION AT ITS THIRTY-FIRST SESSION, SAN FRANCISCO, 9 JULY 1948¹

N° 881. CONVENTION (N° 87) CONCERNANT LA LIBERTÉ SYNDICALE ET LA PROTECTION DU DROIT SYNDICAL. ADOPTÉE PAR LA CONFÉRENCE GÉNÉRALE DE L'ORGANISATION INTERNATIONALE DU TRAVAIL À SA TRENTE ET UNIÈME SESSION, SAN-FRANCISCO, 9 JUILLET 1948¹

RATIFICATION

3 June 1958

PANAMA

(To take effect on 3 June 1959.)

DECLARATIONS

19 June 1958

UNITED KINGDOM OF GREAT BRITAIN
AND NORTHERN IRELAND

Declarations made in accordance with article 35, paragraph 2, of the Constitution of the International Labour Organisation² and article 12 of the Convention undertaking that the Convention will be applicable to the following territories:

Without modification: Aden.

With modifications:

British Guiana

Article 4. — Under present law the rescinding by administrative authority

RATIFICATION

3 juin 1958

PANAMA

(Pour prendre effet le 3 juin 1959.)

DÉCLARATIONS

19 juin 1958

ROYAUME-UNI DE GRANDE-BRETAGNE
ET D'IRLANDE DU NORD

Déclarations faites conformément au paragraphe 2 de l'article 35 de la Constitution de l'Organisation internationale du Travail² et à l'article 12 de la Convention et certifiant que la Convention s'appliquera aux territoires suivants:

Sans modification: Aden.

Avec modifications:

Guyane britannique

Article 4. — Aux termes des lois en vigueur, l'annulation par voie administra-

¹ United Nations, *Treaty Series*, Vol. 68, p. 17; Vol. 70, p. 307; Vol. 76, p. 283; Vol. 81, p. 382; Vol. 92, p. 410; Vol. 94, p. 312; Vol. 100, p. 291; Vol. 109, p. 321; Vol. 122, p. 341; Vol. 134, p. 378; Vol. 184, p. 335; Vol. 188, p. 367; Vol. 196, p. 342; Vol. 210, p. 331; Vol. 211, p. 394; Vol. 212, p. 392; Vol. 248, p. 402; Vol. 249, p. 453; Vol. 253, p. 387; Vol. 256, p. 340; Vol. 261, p. 391; Vol. 264, p. 332; Vol. 272, p. 254; Vol. 282, p. 363; Vol. 293 and Vol. 302.

² United Nations, *Treaty Series*, Vol. 15, p. 40.

¹ Nations Unies, *Recueil des Traités*, vol. 68, p. 17; vol. 70, p. 307; vol. 76, p. 283; vol. 81, p. 382; vol. 92, p. 410; vol. 94, p. 312; vol. 100, p. 291; vol. 109, p. 321; vol. 122, p. 341; vol. 134, p. 378; vol. 184, p. 335; vol. 188, p. 367; vol. 196, p. 342; vol. 210, p. 331; vol. 211, p. 395; vol. 212, p. 392; vol. 248, p. 402; vol. 249, p. 453; vol. 253, p. 387; vol. 256, p. 340; vol. 261, p. 391; vol. 264, p. 332; vol. 272, p. 254; vol. 282, p. 363; vol. 293 et vol. 302.

² Nations Unies, *Recueil des Traités*, vol. 15, p. 41.

of the registration of a trade union, which entails its dissolution, is subject to a right of appeal to the Supreme Court in all but a limited number of specified circumstances.

Gibraltar

Articles 2 and 3. — There are certain legal restrictions on the functions which aliens may perform as members of trade unions.

Decision reserved: Brunei, Gilbert and Ellice Islands, St. Helena, Somaliland, Solomon Islands.

Declarations made in accordance with article 35, paragraph 4, of the Constitution of the International Labour Organisation¹ and article 13 of the Convention accepting the obligations of the Convention on behalf of and in agreement with the Governments of the following territories:

Without modification: Malta, Nigeria, Federation of the West Indies (as regards Trinidad).

With modification:

Sierra Leone

Article 2. — A trade union, as defined by national laws, may not be established if in the opinion of the public authority there is in existence a trade union adequately representing the interests concerned.

tive de l'enregistrement d'un syndicat, qui emporte dissolution du syndicat, peut, sauf dans un petit nombre de cas spéciaux, faire l'objet d'un recours devant la Cour suprême.

Gibraltar

Articles 2 et 3. — La loi apporte certaines restrictions aux fonctions que peuvent exercer les étrangers en tant que membres d'un syndicat.

Décision réservée: Brunéi, îles Gilbert et Ellice, îles Salomon, Sainte-Hélène, Somalie.

Déclarations faites conformément au paragraphe 4 de l'article 35 de la Constitution de l'Organisation internationale du Travail¹ et à l'article 13 de la Convention et acceptant les obligations de la Convention au nom des territoires suivants, en accord avec les Gouvernements de ces territoires:

Sans modification: Fédération des Antilles (en ce qui concerne la Trinité), Malte, Nigéria.

Avec modification:

Sierra-Leone

Article 2. — Il ne peut être créé de syndicat, au sens de la loi nationale, s'il existe déjà, de l'avis de l'Administration, un syndicat qui représente de façon satisfaisante les intérêts dont il s'agit.

¹ United Nations, *Treaty Series*, Vol. 15, p. 40.

¹ Nations Unies, *Recueil des Traités*, vol. 15, p. 41.